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 PROTOKÓŁ  NR  I/06 
 

z  Sesji Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą    
odbytej  27 listopada  2006 roku 

 
Zgodnie z art. 20 ust. 2 ustawy z dnia 8 mara 1990 r. o samorządzie gminnym 

(tekst jednolity z 2001 roku  Dz.U. Nr  142 poz 1591z późniejszymi zmianami ) 
pierwszą sesję  nowo wybranej Rady Miasta - w ciągu 7 dni po ogłoszeniu zbiorczych 
wyników wyborów do rad na obszarze całego kraju ( Dz.U. z 20 listopada 2006 r. Nr 
207, poz. 1530) zwołała Przewodnicząca Rady Miasta poprzedniej kadencji Maria 
Jasińska. 
 
W Sesji Rady Miasta udział wzięli: 
 

 
1. Andrys Ryszard     – Radny Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą, 
2. Bajor Aleksandra    – Radna Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą, 
3. Bogdański Adam    – Radny Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą 
4. Gęzikiewicz Bożena   – Radna Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą 
5. Jaszcz Mieczysław   – Radny Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą 
6. Kopertowska-Krawiec Maria  – Radna Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą 
7. Kunt Michał     – Radny Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą 
8. Martynowicz Stefania    – Radna Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą 
9. Nowakowska Maria    – Radna Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą 
10. Sak Jerzy     – Radny Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą 
11. Samosionek Bogusław    – Radny Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą 
12. Tadla Piotr     – Radny Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą 
13. Tatarewicz Marek   – Radny Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą  
14. Wojtala Krzysztof    – Radny Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą 
15. Żołna Antoni    – Radny Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą 
 
Ponadto w sesji udział wzięli : 
1. Andrzej Kunt    - Burmistrz Miasta 
2. Anna Suska    - Sekretarz Miasta, 
3. Wanda Dudziak    - Skarbnik Miasta, 
4. Małgorzata Kraszewska    - Naczelnik Wydz. GP, 
5. Marzena Brenk    - Naczelnik Wydz. OK., 
6. Anna Wasielak    - Naczelnik Wydz. GK i L 
7. Zbigniew Jakubowski   - Kierownik Referatu IR, 
8. Agnieszka Żurawska-Tatała  - Kierownik BIE, 
9. Tomasz Wojcieszyński   - radca prawny UM, 
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 Porządek obrad sesji przewidywał : 
 
1. Sprawy  regulaminowe 

a) otwarcie sesji, 
b) ślubowanie radnych, 
c) uchwalenie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie Burmistrza o stanie Miasta. 
3. Wybór Przewodniczącego Rady Miasta. 

a) zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Miasta, 
b) powołanie Komisji Skrutacyjnej 
c) przeprowadzenie głosowania 
d) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór. 

4. Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Miasta obowiązków prowadzenia sesji od 
Radnego Seniora. 

5.  Wybór Wiceprzewodniczących Rady Miasta. 
a) zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczących Rady Miasta, 
b) powołanie Komisji Skrutacyjnej 
c) przeprowadzenie głosowania 
d) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór. 

6. Sprawy różne. 
 
Ad. 1 - Sprawy  regulaminowe 
 
Na podstawie art. 20  ust. 2c ustawy z dnia 8 mara 1990 r. o samorządzie gminnym 
(tekst jednolity z 2001 roku  Dz.U. Nr  142 poz 1591 z późniejszymi zmianami )  
pierwszą sesję nowo wybranej rady gminy, do czasu wyboru przewodniczącego rady, 
prowadzi najstarszy wiekiem radny obecny na sesji. 
 
Otwarcia obrad sesji o godz. 10.00 dokonał Radny Jerzy Sak. Po powitaniu radnych i 
gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych  decyzji (lista obecności radnych 
stanowi załączniki nr 1  do niniejszego protokołu).  

 
Następnie przystąpiono do złożenia ślubowania przez nowo wybranych 

radnych. 
Radny Jerzy Sak odczytał rotę ślubowania, która brzmi następująco: 
 

"Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję 
uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na 
względzie dobro mojego miasta  i  jego mieszkańców ". 
 
Po odczytaniu roty Radny Michał Kunt, najmłodszy radny, wyczytywał  w kolejności 
alfabetycznej nazwiska radnych, którzy złożyli ślubowanie poprzez wypowiedzenie 
słowa :”ślubuję”, bądź : ”Tak mi dopomóż Bóg”. 
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Następnie nawiązując do porządku obrad, przekazanego wcześniej radnym, Radny  
Jerzy Sak poprosił Radę o wyrażenie stanowiska w tym zakresie. 

 
Radny Antoni Żołna wnioskował o zmianę porządku obrad sesji polegającą na  
przesunięciu pkt. 2 - Sprawozdanie Burmistrza o stanie Miasta po punktach  
dotyczących wyboru Przewodniczącego Rady i  Wiceprzewodniczących Rady, przed 
pkt.- Sprawy różne. 
 
Radny Jerzy Sak poddał wniosek pod głosowanie. 
Wniosek został przyjęty. Za jego przyjęciem głosowało 11 radnych,   3 radnych 
głosowało przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosowania. 
 
Przystąpiono do przyjęcia porządku obrad sesji. 
Rada Miasta przyjęła porządek obrad sesji. Za jego przyjęciem głosowało 11 radnych, 
3 radnych głosowało przeciw, 2 radnych nie wzięło udziału w głosowaniu. 
 
 
 
Ad. 2 - Wybór Przewodniczącego Rady Miasta. 
 

a) zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Miasta, 
 
Radny Mieczysław Jaszcz zgłosił kandydaturę Radnego Marka Tatarewicza w 
uzasadnieniu podając, że pan Marek Tatarewicz kandydował na Burmistrza Miasta i 
radnego z Platformy Obywatelskiej. Ponadto z ugrupowania PO w skład Rady Miasta 
weszła największa liczba radnych. 
 
Radny Marek Tatarewicz wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Radny Bogusław Samusionek zgłosił kandydaturę Radnej Stefani Martynowicz. 
Uzasadniając zgłoszoną kandydaturę Radny stwierdził, że : 
„Zgodnie z art. 19 ustawy o samorządzie gminnym mówi, że „zadaniem 
przewodniczącego jest wyłącznie organizowanie pracy radny oraz prowadzenie obrad 
rady”, czyli tak naprawdę dbałość o dobre i sprawne funkcjonowanie Rady Miasta. 
Wierzę, że nam wszystkim zależy by nasze obrady, które zawsze są jawne i otwarte 
dla mieszkańców były prowadzone w sposób rzetelny i godny, jednocześnie rzeczowy 
i spokojny. Nie chcę powiedzieć, że kandydatura Pana Radnego Marka Tatarewicza 
jest niewłaściwa, jednak w świetle tego, że mamy przed sobą okres 4-letniej wytężonej 
pracy, która dla większości z nas jest nowa i będzie wymagać dobrej organizacji, 
uważam, że funkcję przewodniczącego Rady Miasta powinna objąć osoba, która nie 
jest obciążona odpowiedzialną pracą zawodową, jaką niewątpliwie jest stanowisko 
Prezesa Spółdzielni Mieszkaniowej. Kandydat na Przewodniczącego Rady Miasta 
powinien posiadać największe doświadczenie organizacyjne i nie być w żadnym 
układzie politycznym po to, żeby być od polityki niezależnym. 
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Wśród nas jest taka osoba. Polecam postać z ogromnym  doświadczeniem 
organizacyjnym, które jest niezbędne do prawidłowej pracy Rady Miasta, stworzenie 
dobrego jej wizerunku na zewnątrz miasta. 
Proszę wysoką Radę o przyjęcie kandydatury Pani Stefanii Martynowicz. Dziękuję.” 
 
 
Radna Stefania Martnowicz wyraziła zgodę na kandydowanie i poprosiła o udzielenie 
jej głosu. 
 
Radna Stefania Martynowicz przedstawiając swoją kandydaturę mówiła o swojej 
pracy zawodowej i zaangażowaniu w działalności ZHP oraz współpracy z młodzieżą. 
Zdaniem Radnej obecna kadencja powinna być zapamiętana przez mieszkańców, jako 
czas wspólnej dobrej pracy dla miasta, jako czas dialogu i współpracy wszystkich 
środowisk społecznych i politycznych. Radna zwróciła uwagę, że zgodnie z 
Europejskim Kodeksem Radnych, radni nie mogą w czasie wykonywania swych 
funkcji popierać ani pomagać żadnemu przedstawicielowi politycznemu, nie mogą 
sprzyjać interesom prywatnym, ani osobistym, jak również powstrzymywać się od 
głosu w sprawach, w których mają bezpośredni lub pośredni interes. Radna wystąpiła 
do Wysokiej Rady o zaufanie i powierzenie jej funkcji przewodniczącej Rady Miasta 
Kostrzyn nad Odrą. 
 
Radny Jerzy Sak stwierdził, że na Przewodniczącego Rady Miasta zgłoszono 
następujące kandydatury : 
1. Pana Marka Tatarewicza, 
2. Panią Stefanię Martynowicz 
 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej 
 

 
Zgodnie z kolejnym podpunktem porządku obrad Radny Jerzy Sak zaproponował 
powołanie 3 osobowej Komisji Skrutacyjnej. 
 
Radny  Bogusław Samusionek zgłosił  Radnego Michała Kunta. 

 
Radny  Mieczysław Jaszcz zgłosił  Radną Marię Nowakowską. 
 
Radny  Marek Tatarewicz zgłosił  Radną Aleksandrę Bajor. 
 
Zgłoszone osoby wyraziły zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej.  
 
Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła skład Komisji Skrutacyjnej                    
w osobach : 
1. Radna Aleksandra Bajor 
2. Radna Maria Nowakowska 
3. Radny Michał Kunt 
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c) przeprowadzenie głosowania 

 
Radca Prawny Urzędu Miasta pan Tomasz Wojcieszyński przedstawił regulamin 
głosowania wyboru przewodniczącego Rady Miasta, który stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. Radca prawny dodał, że art. 25 a ustawy o samorządzie gminnym  mówi :  
 
Radny nie może brać udziału w głosowaniu w radzie ani w komisji, jeżeli dotyczy ono 
jego interesu prawnego, co oznacza, że osoby kandydujące na Przewodniczącego Rady 
nie mogą brać udziału w głosowaniu. 
 
Radny Piotr Tadla zapytał, w jaki sposób odbyłyby się wybory, gdyby zgłoszono 
wszystkich radnych do kandydowania w wyborach  Przewodniczącego Rady ? Radny 
dodał, że w wyborach samorządowych, każdy kandydujący mógł brać udział w 
głosowaniu. Zdaniem Radnego interes prawny nie odnosi się do wyboru 
Przewodniczącego Rady. Radny zwrócił się do radcy prawnego o przedstawienie 
wyjaśnienia w powyższej sprawie. 
 
Radca Prawny UM pan T. Wojcieszyński stwierdził, że ustawodawca nie pierwszy raz 
ustanowił przepis, w którym nie przewidział wszystkich okoliczności. Wybory 
samorządowe reguluje ordynacja wyborcza, w której nie wyklucza się udziału w 
głosowaniu osób kandydujących. Interes prawny,  to interes wypływający z przepisów  
ustrojowych, przepisów prawa materialnego i przepisów prawa procesowego. Każdy z 
tych przepisów może kształtować uprawnienia i obowiązki jednostki. Nie można 
zatem zawęzić interesu prawnego jednostki wyłącznie do przepisów prawa 
materialnego. Radca prawny posiłkując się orzeczeniem sądu z 2002 r. stwierdził, że 
interes prawny należy zatem odnieść do uchwał podejmowanych na podstawie tej 
ustawy. Radny nie może więc brać udziału w głosowaniu w sprawach, które dotyczą 
jego osoby, z uwagi na to, że z mocy art. 25a podlega wyłączeniu.  
 
Radny Piotr Tadla zwrócił się o wyjaśnienie zasad głosowania przy podejmowaniu 
uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego Rady. 
 
Radca prawny T. Wojcieszyński wyjaśnił, że te same przepisy dotyczą podejmowania 
uchwał. 
 
Radny Jerzy Sak ogłosił przerwę w obradach. 
 
Kontynuując obrady sesji, Radny Jerzy Sak poinformował, że w głosowaniu w 
wyborach na Przewodniczącego Rady wezmą udział wszyscy radni. 
 
Komisja Skrutacyjna rozdała karty do głosowania. 
 
Po przeprowadzeniu głosowania i przeliczeniu głosów, Przewodnicząca Komisji 
Skrutacyjnej Radna Aleksandra Bajor przedstawiła protokół Komisji Skrutacyjnej. 
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  Zgodnie z protokołem Komisji Skrutacyjnej na Przewodniczącego Rady    
Miasta w  głosowaniu   tajnym,   bezwzględną większością   głosów   ustawowego 
składu Rady został   wybrany   Pan  Marek Tatarewicz (protokół Komisji Skrutacyjnej 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 
 
 

d) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór. 
 
 
 
Następnie Radny Jerzy Sak poddał  pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wyboru Przewodniczącego Rady Miasta. 
 
Projekt uchwały został przyjęty. Za jego przyjęciem głosowało 12 radnych,  3 radnych 
wstrzymało się od głosowania. 
Uchwale nadano numer I/1/06, która stanowi załącznik  nr  4 do protokołu. 
 
 
 
 
Ad. 3. Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Miasta obowiązków prowadzenia 

sesji od Radnego Seniora. 
 
Radny Jerzy Sak przekazał prowadzenie dalszej części obrad sesji Przewodniczącemu 
Rady Miasta Panu Markowi Tatarewiczowi. 
 
 
Ad. 4 - Wybór Wiceprzewodniczących Rady Miasta. 
 

a) zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczących Rady Miasta, 
 
Radny Adam Bogdański zgłosił kandydaturę Radnego Antoniego Żołny. 
Radny Antoni Żołna wyraził zgodę. 
 
Radny Bogusław Samusionek zgłosił kandydaturę Radnej Stefanii Martynowicz. 
Radna Stefania Martynowicz wyraziła zgodę. 
 
Radny Piotr Tadla zgłosił kandydaturę Radnego Mieczysława Jaszcza, który po raz 
drugi został wybrany do Rady Miasta, a w wyborach samorządowych uzyskał 
największą liczbę głosów mieszkańców Kostrzyna.  
Radny Mieczysław Jaszcz wyraził zgodę. 
 
Radny Michał Kunt zgłosił kandydaturę Radnego Krzysztofa Wojtali. 
Radny Krzysztof Wojtala wyraził zgodę. 
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 b) powołanie Komisji Skrutacyjnej 
 
Przewodniczący Rady Marek Tatarewicz zaproponował, aby Komisja Skrutacyjna 
przy wyborach na Wiceprzewodniczących Rady składała się z tych samych Radnych. 
 
Zgłoszone osoby wyraziły zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej.  
 
 
Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła skład Komisji Skrutacyjnej                    
w osobach : 

1. Radna Aleksandra Bajor 
2. Radna Maria Nowakowska 
3. Radny Michał Kunt 

 
c) przeprowadzenie głosowania 

 
Radca Prawny Urzędu Miasta pan Tomasz Wojcieszyński przedstawił regulamin 
głosowania wyboru Wiceprzewodniczących Rady Miasta, który stanowi załącznik nr 5 
do protokołu.  
 
Komisja Skrutacyjna rozdała karty do głosowania. 
 
Po przeprowadzeniu głosowania i przeliczeniu głosów, Przewodnicząca Komisji 
Skrutacyjnej Radna Aleksandra Bajor przedstawiła protokół Komisji Skrutacyjnej. 
 
 Zgodnie z protokołem Komisji Skrutacyjnej na Wiceprzewodniczących Rady    
Miasta w  głosowaniu   tajnym,   bezwzględną większością   głosów   ustawowego 
składu Rady zostali wybrani : 
1) Radny Mieczysław Jaszcz, 
2) Radny Antoni Żołna  
(protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 
 

d) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór. 
 
 
Następnie Przewodniczący Rady Marek Tatarewicz poddał  pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Rady Miasta. 
 
Projekt uchwały został przyjęty. Za jego przyjęciem głosowało 13 radnych,  2 radnych 
wstrzymało się od głosowania. 
Uchwale nadano numer I/2/06, która stanowi załącznik  nr  7 do protokołu. 
 
Radca prawny Urzędu Miasta pan T. Wojcieszyński stwierdził, iż podtrzymuje swoje 
stanowisko dotyczące art. 25 a ustawy o samorządzie gminnym, z którego wynika, że 
Radny nie może brać udziału w głosowaniu w sprawach, które dotyczą jego osoby. 
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Ad. 5 - Sprawozdanie Burmistrza o stanie Miasta. 
 
Burmistrz Miasta Andrzej Kunt w formie prezentacji audiowizualnej przedstawił 
sprawozdanie z działalności w latach 2003-2006. 
 
 
Radny M. Jaszcz zwrócił się o przedstawienie aktualnej sytuacji kostrzyńskiego 
szpitala. 
 
Burmistrz A. Kunt stwierdził, że informację o sytuacji szpitala powinien przedstawić 
Dyrektor Szpitala, ponieważ najbardziej jest zorientowany w tej sprawie. Burmistrz 
poinformował, że szpital jest na drodze restrukturyzacji i musi się zbilansować. 
Obecnie prowadzone są negocjacje w sprawie przyszłorocznych kontraktów. 
 
Przewodniczący Rady Marek Tatarewicz zwrócił się do Burmistrza o dostarczenie 
radnym przedstawionej prezentacji o stanie Miasta. 
 
Burmistrz Miasta A. Kunt zaproponował przekazanie Radnym prezentacji na płytach 
CD. 
 
 
 
 
Ad. 6 - Sprawy różne. 
 
 W związku z tym, że porządek obrad I sesji Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą                     
V kadencji został wyczerpany - Przewodniczący Rady Miasta Marek Tatarewicz  
zamknął obrady o godzinie 12.30. 
 
 
Protokołowała :     Przewodniczący  Rady Miasta 
 
R. Luszawska      Marek Tatarewicz 

 
 
 

 
 
 
 

 


